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زنگنه سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه:

دولت انتظار تامین منابع از جیب کارگر و بازنشسته  ها را نداشته باشد

ســرویس سیاســی - محســن زنگنه 
سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 
توسعه در نشست خبری با اشاره به موضوعات 
مربوط به تغییرات منابع برنامه هفتم در کمیسیون 
تلفیق، گفت: دولت یا بهتر بگوییم سازمان برنامه 
و بودجه مدعی است که مجلس برخی از منابع 
درآمدی دولت را در لایحه برنامه هفتم توســعه 
حذف کرده است و این امر موجب شده حدود 
۴ هزار همــت منابع دولت کاهــش پیدا کند. 
براساس گزارش رئیس سازمان برنامه و بودجه 
مواردی توسط مجلس حذف شده که ما به جهت 
راهبردی که در خصوص بررســی برنامه هفتم 
داشــتیم، حمایت می کنیم به عنوان مثال میزان 
درآمد مالیاتی از دست رفته دولت از محل ارزش 
افزوده یعنی بند پ ماده ۲۷ که دولت مکلف شده 
بود هر سال یک درصد مالیات بر ارزش افزوده را 
افزایش دهد تا به میزان ۴ درصد برسد این بدین 
معنی است که ۱۳ درصد مالیات بر ارزش افزوده 
اخذ شــود که این موضوع را در مجلس حذف 
کردیم چرا که معتقدیم این امر موجب تورم می 
شــود و اصلی ترین مسئله کشور تورم است و 
اصلی ترین هدف برنامه نیز ایجاد ثبات اقتصادی 
است لذا ما این موضوع را در لایحه برنامه حذف 

کردیم و از حذف آن دفاع می کنیم.
نماینــده مردم تربت حیدریه و مه ولات و 
زاوه در مجلس شورای اسلامی افزود: همچنین 
حق بیمه ســهم دولت، کارفرما، بیمه شده تغییر 
کرده اســت یعنی سهم کارگر از ۷ درصد به ۱۰ 
درصــد در لایحه دولت افزایش پیدا کرده بود و 
این ۳ درصدی که افزایش پیدا می کرد از ســهم 
کارفرما و دولت کسر شده است و دولت معتقد 
اســت ۲۸ هزار میلیارد تومان در این محل منابع 
دولت کاهش پیدا کرده اســت که اگر واقعیت 
داشته باشد ما این مبلغ را قرار بوده است از جیب 
کارگــر تامین کنیم و ما این را در مجلس حذف 
کردیــم و معتقدیم هم اکنون در شــرایطی قرار 
نداریم که اگر به حقوق کارگر اضافه نمی شــود 
از آن کسر هم کنیم و به نفع کارفرما و دولت این 

اقدام را انجام دهیم.
وی افــزود: در بند هـ ماده ۲۹ لایحه برنامه 
هفتم اشاره شده که در صندوق های بازنشستگی 
ما به التفاوت دســتمزدهای مازاد بر ۲ تا ۵ برابر 
حداقل دستمزد قانون کار به ترتیب ۱۲.۵ درصد، 
۱۰ باشد در این محل دولت آمده از محل دستمزد 
و حقوق بازنشســتگان یا تبدیل میانگین ۲ سال 
به ۵ ســال دولت معتقد اســت ۸ هزار همت در 
این محل از منابع دولت کاهش پیدا کرده اســت 
این در حالی اســت که هم اکنون بازنشستگان 
معترضند که حقوقشان با تورم همخوانی ندارد 
و البته حرف درســتی هم اســت حال ما در این 
لایحه بگوییم که بازنشستگان میانگین حقوقشان 
براساس محاسبه دولت ۵ ساله محاسبه می شود 
که موجب می شود حقوق آن ها از چیزی که هم 

اکنون نیز وجود دارد کمتر شود.
سخنگوی کمیســیون تلفیق برنامه هفتم 
توســعه با اشــاره به بند خ ماده ۲۹ لایحه برنامه 
هفتم، عنوان کرد: طبق این بند گفته شده هرسال 
به میزان ۴ ماه به سنوات اشتغال افراد اضافه شود 
و ۸۲ هــزار میلیارد تومــان از این محل حذف 
شده است همچنین در خصوص معافیت سهم 
کارفرما از پرداخت کسور بازنشستگی مازاد بر 
۳۰ ســال که حدود ۹۲ هزار میلیارد تومان و از 
محل میزان مســتمری بازنشستگان در تمامی 
صندوق ها از یک سی ام متوسط حقوق حدود 
۲۱ هزار میلیارد تومان منابع درامدی کاهش پیدا 
کرده است.وی تاکید کرد: این ها مواردی بوده که 
دولت معتقد اســت مجلس در کمیسیون تلفیق 
برنامــه هفتم حذف کرده و حدود ۳ هزار و ۵۲۵ 
همت از درآمدهای دولت کســر شــده است، 
فارغ از اینکه این موارد چگونه محاســبه شده ، 
نمایندگان مجلس در کمیسیون تلفیق برنامه به 
دنبال این بودند که از جیب کارگر و بازنشســته 
مبلغی برداشته نشود و لذا این موارد لایحه برنامه 
هفتم را حذف کردند و از این اقدام دفاع می کنیم.

زنگنــه در ادامه با بیان اینکه همچنین در بند ب 
ماده ۲۷ در خصوص معافیت ها بود که  برای افراد 
حقیقی سقف ۵ میلیارد ریال را در نظر گرفتند که 

ایــن مبلغ را نیز از لایحــه برنامه حذف کردیم، 
گفت: حذف مبلغ فوق به این جهت اســت که 
معمــولا در برنامه رقم نمی آوردند، البته در مواد 
بعــدی  دولت را مکلف کردیم که کا معافیت ها 
را ۵۰ درصد تغییــر دهد لذا این توضیحات در 
مورد بند اولی است که دولت به آن اشاره کرد و 
معتقد است، ما حدود ۴ هزار همت حذف کردیم 
در حالی که مجلس معتقد اســت دولت این ۴ 
هزار همت را از جیب کارگران، بازنشستگان و 
مردم به عنوان منابع آورده، بنابراین با آن مخالف 
هستیم. سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم 
توســعه گفت: در کمیسیون تلفیق برنامه بعد از 
اتمام مهلت قانونی ۶ هفته ای که بر اســاس آیین 
نامه داخلی مجلس در اختیار کمیســیون تلفیق 
بود، گزارش کمیســیون به صــورت کتبی به 
هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی ارسال شد، 
هیئت رئیسه مجلس هم مصوبات را برای نظر و 
پیشــنهادات نمایندگان در سامانه ثبت کرده و تا 
روز پنجشنبه ۲۳ شهریور ماه نمایندگان فرصت 
داشــتند پیشنهادات خودشان را به ثبت برسانند 
و در نهایت گزارش کمیســیون تلفیق برای ارائه 
در صحن علنی مجلس شــورای اسلامی آماده 
شده است. ان شــاءالله از هفته آینده به صورت 
کامل بررسی کلیات و سپس جزئیات برنامه هفتم 

شروع خواهد شد.
وی عنوان کرد: علت تاخیری هم که امروز 
در بررســی صورت گرفــت و این موضوع به 
هفته آینده موکول شــد این است که چند طرح 
مهم در دستور کار مجلس قرار داشت؛ از جمله 
موضــوع کنکور که در صورت عدم بررســی 
زمان آن می گذشــت و هدف قانونگذار ،دولت 
و طراحان محقق نمی شــد همچنین چند مورد 
بازگشتی از شــورای نگهبان در دستور کار بود 
که باید مورد بررســی قرار می گرفت لذا از روز 
دوشنبه هفته آینده به صورت تمام وقت و در سه 
شیفت گزارش کمیسیون تلفیق برنامه هفتم مورد 

بررسی قرار خواهد گرفت.
سخنگوی کمیســیون تلفیق برنامه هفتم 
توســعه با اشــاره به ابهاماتی که در خصوص 
مصوبات این کمیســیون مطرح شــده افزود: 
آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی اجازه 
بازگشت مصوبات کمیســیون را به کمیسیون 
تلفیق بعــد از ۶ هفته را نمی دهد و لذا نه هیئت 
رئیسه کمیسیون تلفیق و نه هیئت رئیسه مجلس 
هیــچ کدام قانوناً حق ایــن را ندارند که مجدداً 
گــزارش نهایی کمیســیون را برای اصلاحات 
برگردانند، از این رو دوســتانی که این موضوع 
را اعــلام کرده بودند از آیین نامه داخلی مجلس 
اطلاعی نداشــتند. این نماینده مردم در مجلس 
شورای اسلامی اظهار کرد: بعد از اینکه گزارش 
کمیســیون تلفیق به صحن علنی آمد و کلیات 
آن مــورد تصویب نمایندگان قــرار گرفت، در 
جزئیات بر اســاس مــاده ۱۴۹ و ماده ۱۸۰ آیین 
نامه داخلی مجلس که به طور خاص به بررسی 
برنامه اختصاص پیدا کرده رئیس مجلس این حق 
را دارد که هر ماده یا تبصره یا بند مســتقلی را که 
تشخیص می دهد که ممکن است، مغایرت قانون 
اساسی داشته یا داری ابهام باشد و یا ممکن است 
اصل ۷۵ باشد و یا حتی به درخواست کمیسیون 
تلفیق و تشــخیص خود رئیس، برای اصلاح به 

کمیسیون تلفیق ارجاع شود.
 اگر هم در حین بررسی فردی از نمایندگان 
اخطار قانون اساسی دهد و این اخطار رای بیارد 
رئیس مجلس می تواند آن مواد را به کمیســیون 
تلفیق جهت بررســی برگرداند. زنگنه تصریح 
کــرد: موضــوع دیگر در خصــوص تغییراتی 
اســت که برخی مدعی هستند در مفاد گزارش 
کمیسیون اتفاق افتاده است که باید عرض کنیم 
مجلس نماینده محور بوده و این مسئله طبیعی 
است که وقتی یک نماینده ای با یک ماده و مصوبه 
مخالف باشد از تمامی ابزارهای خود برای ابراز 
نظر خود و همسو کردن سایر همکاران و جامعه 
اســتفاده می کند و این موارد کاملًا طبیعی بوده و 
تفاوت مجلس با سایر نظامات اجرایی این است 
و نباید به عنوان اختلاف در کمیسیون و مجلس 
قلمداد کنیم.این نماینده مردم در مجلس شورای 
اســلامی در ادامه تاکید کرد: مصوبات تلفیق در 

ابتدا مصوباتی اســت که در صحن کمیسیون تا 
تاریخ یکم شــهریور ماه تصویب شده است، که 
بعد از این تاریخ به دلیل اینکه برخی از نمایندگان 
امکان حضور در صحن کمیسیون را نداشتند و 
این نگرانی وجود داشت که مهلت قانونی به اتمام 
برسد جهت سرعت بخشیدن به کار با پیشنهاد 
خود نمایندگان و اعضای کمیســیون تلفیق و 
طی رای گیری مقرر شــد موارد مراعی شده یا 
مواردی که عموماً در بخش آموزش، فرهنگی و 
آموزشی بود در کمیته مستقل با حضور اعضای 
ســه نفره کمیســیون تخصصی و ۶ نفر هیئت 
رئیسه کمیســیون تلفیق مطرح شده و عناوینی 
کــه مورد رای گیری قرار می گیرد به عنوان نظر 
کمیسیون در گزارش نهایی منعکس شود که این 
مورد هم اتفــاق افتاد و اما به دلیل جلوگیری از 
هرگونه اعتراض و شــائبه ای در آینده مجدداً در 
تاریخ هشــتم شهریور ماه هیئت رئیسه از اعضا 
درخواست کرد، جلسه کمیسیون برگزار و تمامی 
مواردی که در کمیته ها بررســی شده بود به رای 
نمایندگان گذاشته شود، بنابر این تمام مصوبات 
تا ابتدای شــهریور ماه و از ابتدای شهریور ماه تا 
هشــتم شهریور ماه  به عنوان گزارش کمیسیون 
تلفیق بارگذاری شد که البته چند مورد هم داریم 
کــه به دلیل اشــتباه در بارگذاری و با هماهنگی 
میان اعضای کمیسیون هنگام بررسی  و رسیدن 
به این مواد با نظر کمیسیون تخصصی مجدداً به 
کمیسیون برگشته و مورد بررسی قرار بگیرد این 
موضوع هم عموماً مربوط به مطالب کمیسیون 

عمران است.
سخنگوی کمیســیون تلفیق برنامه هفتم 
توســعه اظهار کــرد: برخــی از نمایندگان نیز 
معتقدند که در گزارش مطالبی قید شــده که در 
صحن مطرح نشــده است که با هماهنگی که با 
نمایندگان انجام گرفت آنها هم قبول کردند که به 
دلیل رای گیری یک جا، در صحن کمیسیون نیز 

تمام موارد مطرح شده است.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: تعدادی اصلاحات هم همواره 
توسط معاونت قوانین انجام می شود که عموماً 
ادبیاتی و ویرایشــی اســت. مجلس مسیرش 
منعطف بــوده و در صحن نیز این امکان وجود 
دارد که با تشخیص رئیس مجلس و با درخواست 
کمیســیون های تخصصی در طول بررســی به 
کمیســیون ارجاع شده و اصلاحات انجام شود.
البتــه که این موارد مســئله جدی نبوده اما چند 
مجموعه خاص به دنبال بزرگ نمایی آن بودند.

این نماینده مردم در مجلس در خصوص 
نظر دولت در خصوص مصوبات کمیســیون 
تلفیق، اظهار کرد: از ابتدای بررسی لایحه در تمام 
جلسات تا تاریخ یکم شهریورماه به صورت کامل 
رئیس سازمان برنامه و بودجه و وزرای مربوطه 
حضور داشــتند و در جلساتی که مربوط به هر 
حوزه ای بود مســئولان عالیرتبه در همان حوزه 
در صحن کمیســیون حضور داشتند و لذا تمام 
بررسی ها با حضور کامل اعضای هیات دولت 
انجام شد و حتی رئیس کمیسیون تلفیق این فضا 
را ایجاد کرد که همه افراد به اندازه کافی در جلسه 
صحبت کنند و حتی فراتر از آن چیزی که در آئین 
نامه داخلی مجلس ذکر شده بود و حتی در یکی 
دو مورد وزیر مربوطه پشت تریبون مجلس قرار 
گرفته و حــدود ۲۰ دقیقه صحبت کرده که این 
موضوع در هیچ کمیسیون تلفیقی چنین فضایی 
وجود نداشته است و ما اعضای هیات رئیسه از 
ســوی اعضای کمیسیون تلفیق مورد اتهام قرار 
گرفتیم که وقت زیــادی به دولت و نمایندگان 
دادیم تا در جلســه صحبــت کنند.مواردی هم 
که در جلســه مطرح شده اصلاح لایحه دولت 
در برخی از مــواد و یا الحاق تماما موضوعاتی 
بــوده که از کمیته ها و از جمع های تخصصی با 
خود وزرای دولت خارج شده است و این طور 
نبوده که نمایندگان به یکباره موضوعی را بدون 
بررسی و مشورت با مسئولان پیشنهاد کنند.زنگنه 
با تاکید بر اینکه تمامی نظراتی که نمایندگان در 
کمیسیون تلفیق لایحه برنامه ارائه کردند خروجی 
جلسه کارشناسی با حضور دستگاه های مربوطه 
بوده اســت، عنوان کرد: این در حالی اســت که 
ســازمان برنامه معتقد است مجلس نباید با وزرا 
جلســه برگزار کرده کــه البته ما نمی توانیم این 
حق را از مجلس بگیریم و هیچ کس نمی تواند 
به نماینده مجلس بگوید که حق ندارید با وزیر 

جلسه برگزار کنید.
مصوبــات کمیســیون تلفیق در 
حضور دائمی مسئولان دولتی تنظیم و 

تصویب شده است
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: از تاریخ یکم شــهریورماه تا هشتم این 
ماه در تمامی کمیته های تخصصی بدون استثناء 
وزرای دولت حضور داشــتند از جمله وزرای 
آموزش، علوم، معاونت علمی ریاست جمهور، 
مســئولان وزارت کشــور در تمامی جلسات 
بررســی مواد در کمیته های تخصصی حضور 
داشــتند بنابراین معتقدم این کمیسیون تلفیق از 
حیث تعامل با دولت و مجلس و شنیدن حرف 
وزرا و رؤســای دستگاه ها بی نظیر عمل کرده 
است.سخنگوی کمیســیون تلفیق برنامه هفتم 
توســعه خاطرنشــان کرد: از زمانی که گزارش 
کمیسیون تلفیق منتشر شده هیچگونه نارضایتی 
و مخالفتی از سوی وزرای دولت و دستگاه های 

تخصصــی پیرامون مواد و تبصــره های برنامه 
دریافت نکردیم چــرا که تمامی موضوعات با 
همراهی و مشــارکت خودشان تنظیم شده بود 
منتهی در کمال تعجب شاهد بودیم که بیانیه ها و 
مطالبی از سوی مسئولان سازمان برنامه و بودجه 
منتشر شده و مطالبی نیز در اختیار خبرگزاری ها 
قرار گرفته که باعث گله ما شــده است، هنگامی 
که اصل بر تعامل و همکاری است و ما جلسات 
مکرری داشــتیم و داریم مسائلی غیر مستند و با 
فضاسازی در رسانه ها منتشر شود خلاف اصل 
وحدت میان قوا و همکاری اســت که تاکنون با 

دولت داشتیم.
 معــدن، محیــط زیســت، صنعت 
مهمترین مسائل مغفول مانده در لایحه 

برنامه هفتم بود
وی اضافه کرد: مســئولان دولتی در ســه 
بخش معترض بودند که ابتدا در خصوص حجم 
برنامه بوده اســت.ما اضافه شدن حجم برنامه را 
تا حدودی قبــول داریم که اگر تنقیح کاملی در 
خصوص مواد برنامه صورت بگیرد دیگر نیازی 
بــه متن های طولانی نبوده و این موضوع را هم 
در تعاملاتی که داشــتیم مقرر شده از متن مواد 
کاسته شــود اما بخشی از افزایش حجم مربوط 
به نواقصی است که در لایحه برنامه هفتم وجود 

داشته است.
زنگنه با اشــاره به نواقص و خلاءهایی که 
در برنامه هفتم توسعه وجود داشته، عنوان کرد: 
در خصوص بانکداری؛ دولت نرخ تورم را ۹.۵ 
درصد پیش بینی کرده اســت که یکی از عوامل 
ایجاد تورم ناترازی بانکی اســت و این ناترازی 
ها باید در برنامه هفتم توسعه چاره اندیشی شود 
لــذا متنی که در گزارش کمیســیون تلفیق آمده 
کاملا متنی منطبق با نظرات بانک مرکزی بوده و 
مورد تائید آن ها و به شــهادت دولت مواد حوزه 
بانکداری را کامل کرده است لذا در این خصوص 
۱۶ صفحــه پیرامون مباحث رشــد اقتصادی و 
بانکداری به ۲۴ صفحه افزایش پیدا کرده است 
اما تمامی مواد کاملا مورد تائید مجموعه اقتصادی 
دولت از جمله بانک مرکزی اســت و می تواند 

نظارت بانک مرکزی را تجمیع کند.
سخنگوی کمیســیون تلفیق برنامه هفتم 
توسعه ادامه داد: بخشی از افزایش حجم برنامه 
هفتم توســعه در خصوص مواردی اســت که 
دولت به صورت کامل در لایحه به آن اشاره ای 
نداشــته اســت به عنوان مثال در حوزه توجه به 
معــدن با وجود اینکه یکــی از بخش های قابل 
افتخار دولت به شمار می رود و در محضر مقام 
معظم رهبری نیز رئیس جمهور به این نکته اشاره 
داشتند و در رشد اقتصادی نیز درصدی به معدن 
اختصاص پیدا کرده در لایحه برنامه هفتم هیچ 
موادی در خصوص معدن درج نشده است یا در 
حوزه صنعت به شهادت مسئولان وزارت صمت 
نیازمنــد اصلاح و اضافه کردن مواد بود و تمامی 
مواد این حوزه با نظــر وزیر مربوطه و معاونان 
صمت انجام شده است. همچنین در خصوص 
اقتصــاد دیجیتال و فضای مجازی با وجود آنکه 
یکی از عوامل رشــد اقتصادی، اقتصاد رقومی و 
دیجیتال است در لایحه شفافیت مطلوبی وجود 
ندارد و ما باید در خصوص فضای مجازی تعیین 
تکلیف کنیم و این طور نباشد که هرکسی نظری 
داده، مســدود و تصمیم گیری کنــد لذا با نظر 
مسئولان حوزه فضای مجازی مواردی را اصلاح 
و تنظیم کردیم. همچنین در خصوص فرهنگ 
نیز مســئولان مربوطه معتقدند موارد مطروحه 
در لایحه برنامه هفتم بسیار ضعیف بوده و هیچ 
بندی به این موضوع مهم اشاره نکرده است. این 
موضوع در خصوص مســائل مربوط به محیط 
زیست نیز وجود دارد بنابراین برخی موارد اضافه 
شده به برنامه هفتم جهت اضافه کردن مواردی 

بوده که در لایحه به آن اشاره نشده بود.
زنگنه تصریح کرد: ما از ابتدا معتقد بودیم که 
لایحه دولت باید در حد چند صفحه و به صورت 
نقطه زنی و مســئله محور باشد اما این موضوع 
محقق نشــد و لایحه ای که از ســوی دولت به 
مجلس ارســال شد لایحه جامع و کامل و شامل 
۲۳ فصــل بود از ایــن رو وقتی راهبرد ما برنامه 
جامعی است طبیعتا باید تمامی بخش ها در آن به 

صورت کامل دیده شود.
پولی کردن آموزش در کشــور به 
طور کامل مصوبه دولت در لایحه برنامه 

بود/مجلس با آن مخالفت کرد
نماینده مردم تربــت حیدریه، مه ولات و 
زاوه در مجلس شورای  اسلامی ادامه داد: البته از 
این موارد باز هم در لایحه وجود دارد، به عنوان 
مثــال در حوزه آموزش، دولــت مکلف کرده 
کل آموزش در کشــور باید به صورت پرداخت 
شهریه باشــد که این مسئله نیز با قانون اساسی 
مغایــرت دارد، همچنین دولت ۱۰ میلیارد یورو 
جذب ســرمایه گذاری خارجی آورده بود که ما 
آن را حذف کردیم چراکه رقم موهمی اســت و 
حتی وزیر اقتصاد برای سال نخست برنامه صرفا 
۵۰ هزار میلیارد تومان را به عنوان سرمایه گذاری 
خارجی مطرح کرد که حداکثر یک میلیارد یورو 
می شــود لذا با رقم ۱۰ میلیارد یوروی که دولت 
برای سال اول برنامه آورده تفاوت بسیاری دارد.   
ادعای اضافه کردن ۲۰ هزار همت بار 

مالی دولت را کاملا تکذیب می کنیم
وی با اشــاره به ادعای دولت مبنی بر اینکه 

کمیسیون تلفیق ۲۰ هزار همت به بار مالی دولت 
اضافه کرده است، افزود: این ادعا را کاملا تکذیب 
کرده و معتقدیم نه تنها بار مالی دولت را افزایش 
ندادیم بلکــه آن را نیز مدیریت کردیم، هرچند 
ممکن است در حوزه های هزینه ای کمی بار مالی 
و منابع اضافه شود اما رقم ۲۰ هزار همت کاملا 
اشتباه است چراکه کل لایحه دولت به ۱۷ هزار و 
۵۰۰ همت نیاز دارد لذاا این ادعا بدین معناست 
که مجلس منابع را عملا ۲ برابر کرده اســت لذا 

این ادعا را قویا تکذیب می کنیم.
رقمی بالغ بر چنــد ده میلیارد دلار 
در سال صرفه جویی انرژی می توان کرد

زنگنه اضافه کرد: همچنین صرفا در فصل 
انــرژی و فقط در حوزه صرفه جویی انرژی -که 
دولت به آن اشاره ای نداشته- رقمی بالغ بر چند ده 
میلیارد دلار در سال صرفه جویی انرژی می توان 
کرد، بنابرایــن در ماده ۴۲ فصل ۹ درخصوص 
صرفه جویی جدول مســتقلی را اضافه کرده و 
ســهم هر بخش از صرفه جویی کاملا مشخص 
شــده اســت لذا فقط در همین حوزه در جهت 
کســر هزینه های دولت حرکــت کردیم، البته 
بخش خصوصی را مشارکت داده و اگر تکلیفی 
نیز گذاشته شــده صرفا در راستای این تکلیف 
با مشــارکت بخش خصوصی و بخش تعاونی 
است، بنابراین به هیچ عنوان تکلیف مالایطاق به 

دولت تحمیل نکردیم.
این نماینده مجلس بیان کرد: با این اوصاف 
در جریان برگزاری جلســات بررسی برنامه در 
صحن این آمادگی را داریم که هر جا دولت با سند 
اعلام کند، هزینه ای به آن ها تحمیل شده، نظرشان 
را جلب کنیم، البته جلساتی را با حضور ریاست 
محترم سازمان برنامه و بودجه برگزار کرده و این 

ادعا نیز مطرح شد اما به اثبات نرسید.
ادعای اضافه کردن ۲۵ دســتگاه به 

بدنه دولت را قویا تکذیب می کنیم
سخنگوی کمیســیون تلفیق برنامه هفتم 
توسعه همچنین درباره اصلاحات نهادی مبنی 
بــر اینکه مجلس حدود ۲۵ نهاد یا دســتگاه به 
بدنه دولت اضافه کرده اســت، گفت: این ادعا 
را هم قویا تکذیــب می کنیم، چراکه در بخش 
اصلاحات اداری دولت را مکلف کردیم؛ که ۱۵ 
درصــد از حجم کارمنــدان و ۵ درصد از حجم 
نهادهای خود کاهش دهد، البته در موارد متعدد 
دولت مکلف به تجمیع دستگاه های مختلف شده 
است، به عنوان مثال تاکید شده از تجمیع چند نهاد 
در حوزه صرفه جویی انرژی یک سازمان مستقل 
در  این حوزه تشکیل شود. وی با تاکید بر اینکه 
برخی از نهادهای اضافه شده مجموعه های مردم 
نهاد هستند، توضیح داد: به عنوان مثال در محلات 
با محوریت مساجد دولت را مکلف به تشکیل 
هســته های مردم نهاد کرده ایــم تا فعالیت های 
فرهنگی گســترش پیدا کند لذا ایــن موارد را 

نهادسازی نمی دانیم.
زنگه با اشــاره به اینکه از ابتدای بررســی 
لایحه یکی از راهبردهای اصلی کمیسیون تلفیق 
همراهی و تعامل با دولت بوده است، اظهار کرد: 
به یقین حتما مجلس با موارد کارشناسی دولت 
همراهی لازم را خواهد داشت تا لایحه را به نفع 

مردم اصلاح کند.
کمیســیون تلفیق تمام بارهایی که 
لایحه بر دوش کارگران قرار داده بود را 

حذف کرد
عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
همچنین دربــاره چالش های کارگری احتمالی 
ایجاد شــده در برنامه هفتم توسعه، توضیح داد: 
کمیسیون تلفیق تمام بارهای -که لایحه بر دوش 
کارگران قرار داده بود- حذف کرد، به عنوان مثال 
حذف افزایش سهم کارگر از سهم بیمه، حذف 
تغییر نحوه محاسبه حقوق کارگران، حذف تغییر 
سن بازنشستگی، حذف تغییر ضریب )یک و پنج 
دهم( به )یک دو دهم (در مورد مشــاغل سخت 
و... ازجمله مواردی است که نمایندگان کمیسیون 
تلفیق در راســتای حمایت از کارگران حذف و 

اصلاح کردند.
تاکید بــر مدنظر قرار دادن حقوق و 

معیشت کارگران
این نماینده مجلس ادامــه داد: در رابطه با 
حقوق و دســتمزد کارگران نیــز با وجود آنکه 
نمی توانســتیم به صورت عــددی و رقمی در 
برنامه حکــم بودجه ای بیاوریــم، اما دولت را 
مکلف کردیم؛ دستگاه های متولی تعیین حقوق 
کارگران، معیشــت و حقوق آن ها را مدنظر قرار 
دهند.وی  افزود: کمیسیون تلفیق تنها موادی را 
مرتبط به احکام بودجه ای مصوب کرده که آن نیز 
در زمان بررســی لایحه در صحن علنی اصلاح 
خواهد شد، درواقع ما توافقی را با هیات رئیسه 
مجلس انجــام داده ایم، مبنی بر اینکه موادی که 
بــه هر نحوی ماهیت بودجه ای دارند و با اصول 
بودجه ریزی مغایرت دارند در مسیر بررسی در 
صحن اصلاح خواهند شد. سخنگوی کمیسیون 
تلفیق برنامه هفتم توســعه با بیان اینکه لازم به 
تاکید اســت؛ مجلس بار مالــی به دوش دولت 
اضافه نکرده  است، گفت: زمانی کار مجلس در 
این حوزه تمام می شود که مصوبه آن به شورای 
نگهبان ابلاغ شود لذا تا آن زمان نمی توانیم هیچ 
برنامه ای را به عنوان مصوبه قطعی مجلس معرفی 
کنیم لذا موارد نیازمند به اصلاح در صحن بررسی 

و اصلاح خواهند شد.

سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه گفت: نمایندگان مجلس در کمیسیون تلفیق برنامه به دنبال این بودند که از جیب کارگر و بازنشسته مبلغی برداشته نشود و لذا این موارد لایحه برنامه هفتم را حذف کردند و از این اقدام دفاع می کنیم

این اوصاف در جریان برگزاری جلسات بررسی برنامه در صحن این آمادگی 
را داریم که هر جا دولت با ســند اعلام کند، هزینه ای به آن ها تحمیل شــده، 
نظرشــان را جلب کنیم، البته جلساتی را با حضور ریاست محترم سازمان 
برنامه و بودجه برگزار کرده و این ادعا نیز مطرح شــد اما به اثبات نرسید.

سرویس سیاســی - نماینــده 
پیشــین مجلس گفت: پاک سازی ها 
گزینشــی  خالص ســازی های  و 
باعث می شــود خودی هــا اقلیت و 
غیرخودی ها اکثریت شــوند که در 
نهایت حاکمیــت و حکومت اقلیت 

بر اکثریت رخ می دهد.
مهــدی آیتــی دربــاره این که 
جریانی در کشــور به دنبال مجلسی 
انقلابی تر اســت و با همین کلیدواژه 
دســت به خالص ســازی زده است، 
گفت: آنچه در طول ســال های انقلاب اتفاق افتاده این اســت که ما هرچه 
جلوتر می رویم، ســخت گیری ها بیشــتر می شود. البته شاید در همه دنیا این 
گونه باشد؛ یعنی انقلاب هایی که در دنیا رخ می دهند بعد از مدتی به تدریج به 
سمت تسویه حساب های سیاسی می رود و در آن تسویه حساب های سیاسی 

است که افراد خودی و غیرخودی می شوند. 
این نماینده پیشــین مجلس شورای اســلامی یادآور شد: این وضعیت 
)خودی و غیرخودی شدن افراد( ملت را دوقطبی می کند و اتفاقی که در این 
بین می افتد این است که خودی ها به اقلیت می روند و تعدادشان کم می شود، 
زیرا بخشــی از قدرت مرتب تســویه حساب کرده و افراد را خالص سازی و 

پاک سازی می کند.
وی خاطرنشــان کرد: این پاک ســازی ها و خالص سازی های گزینشی 
باعث می شــود خودی ها اقلیت و غیرخودی ها اکثریت شــوند که در نهایت 
حاکمیــت و حکومت اقلیت بر اکثریــت رخ می دهد. در تاریخ انقلاب های 
جهان هم نگاه کنید همه همین گونه هســتند. شــما به انقلاب کوبا، فرانسه و 
جاهای دیگر را نگاه کنید در همه انقلاب ها ابتدا همه شــعارهای بســیار زیبا 
هستند و آزادی و عدالت مطرح می شود، مردم به طور عمومی شرکت و کمک 
می کنند اما به تدریج دوقطبی شــدن به وجود می آید و خودی و غیرخودی 
صورت می گیرد و هرچه جلوتر می رود فضا سختگیرانه تر می شود، اینجاست 
که خودی ها اقلیت و غیرخودی ها اکثریت می شــوند. حال شــما اسمش را 
بگذارید »مجلس انقلابی«، اسمش را بگذارید »خالص سازی« و هرچیزی که 
می خواهیــد، در اصل موضوع فرقی ندارد؛ نتیجه حاکمیت اقلیت بر اکثریت 

می شود.
آیتی درخصــوص این که برخی معتقدند که عده ای نفعشــان در عدم 
حضور مردم پای صندوق های رای اســت، چه اقدامی باید برای مشــارکت 
حداکثری مردم انجام شــود، اظهار داشت: دقیقا همین طور است پایداری ها 
و اصولگراهای تندرو اعتقادات شــان بر این اســت کــه رأی اقلیت باعث 
برنده شــدن آن ها می شــود و آن ها رأی اقلیت را می خواهند و اصلا دنبال 
 مشــارکت اکثریت مردم نیســتند، در واقع  آنان اصلا نگران مشــارکت کم 

نیستند. 
وی ادامه داد: پایداری ها و تندروها دنبال برنده شدن و به دست آوردن 
کرســی های قدرت هستند آن ها دنبال صندلی های اکثریت دولت و مجلس 
هســتند و اصلا دنبال این نیســتند که چند درصد مردم مشــارکت کنند و یا 

رای دهند.
این نماینده پیشــین مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: آن وضعیتی 
که از آن با عنوان »حاکمیت اقلیت« اســت بردیم، یعنی همین که پایداری ها 
و تندروها بتوانند اکثریت کرســی ها قدرت در حکومت را به دست بگیرند 
در حالیکه در اقلیت هســتند و برای این کار احتیاج  دارند که مردم اتفاقا در 
انتخابات شــرکت نکنند. بنابراین باید دقت کنیم که در صورت مشــارکت 
حداقلــی تندروها برنده خواهند شــد و هیچ شانســی بــرای میانه روها و 

اصلاح طلبان نخواهد بود.

سرویس سیاسی - رئیس دیوان 
عالی کشور گقت:  باب نقد همیشه باز 
است اگر کسی نقد منصفانه و منطقی 
دارد همه می پذیرند و دستگاه قضایی 
هم می پذیرد اما بی مبنا صحبت کردن 
و شــایعه پراکنی یکــی از مصادیق 
بین تشــویش اذهان عمومی است. 
امیدواریم خودشــان این را اصلاح 

کنند.
حجت الاســلام منتظری رئیس 
دیــوان عالی کشــور در واکنش به 
نامــه احمد توکلــی در خصوص مصوبه مولدســای و آیین نامه اجرایی آن 
گفت:  انتظار ما از آقایان این اســت که حرفی که می زنند براســاس و مبنای 
یک منطق باشــد آنچه که گفته شده متاســفانه هیچ مبنا و اساس قابل قبولی 
نــدارد نــه در آیین نامه چنین چیزی هســت نه در عمــل چنین چیزی بوده 
 البته گله مندم از فردی مثل ایشــان که صحبتی که می کند باید توجه داشــته 

باشد.
وی افزود:  ما همه طرفدار شفاف سازی هستیم و به هر کیفیت و نحوی 
که ممکن باشــد، جلوی ویژه خواری ها و جلوی فساد باید گرفته شود اما در 
عین حال صحبت باید مبتنی بر اصول و منطقی باشد که قابل دفاع باشد البته 

من به ایشان پیام دادم و امیدواریم حرف خود را اصلاح کند.
رئیس دیوان عالی کشور در پاسخ به این سوال که درصد حق الزحمه ای 
که در آیین نامه آمده برای چیســت، گفت: درصدی در  آیین نامه نیامده است. 
همه این ها در آیین نامه تعریف شده است. با تصور که انسان نمی تواند بیاید 
شایعه پراکنی کند. اگر سوال می کردند، مراجعه و دقت می کردند، پاسخ داده 
می شد من این را قطعا از شخصیتی مثل ایشان بعید می دانم اگر دقت می کرد 

چنین حرف یا بیانیه ای را صادر نمی کرد.
وی گفت: در عین حال باب نقد همیشه باز است اگر کسی نقد منصفانه 
و منطقی دارد همه می پذیرند و دستگاه قضایی هم می پذیرد اما بی مبنا صحبت 
کردن و شــایعه پراکنی یکی از مصادیق بین تشــویش اذهان عمومی است. 

امیدواریم خودشان این را اصلاح کنند.
منتظری در پاســه به این ســوال که آیا دســتگاه قضا قصد ورود به این 
 مســاله را دارد، گفت:  امیدواریم با مقدمات انجام شــده این مســاله اصلاح 

شود.

آقایی نماینده ادوار مجلس:

خالص سازی های گزینشی باعث 
می شود خودی ها اقلیت و غیرخودی ها 

اکثریت شوند

رئیس دیوان عالی کشور خطاب به توکلی:

حرف خود را اصلاح کنید
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